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Dotyczy: ERM.0003.14.2020.1 z dnia 21.09.2020 r.

W odpowiedzi na interpelację, przekazuję odpowiedzi na zadane pytania.

Ad 1
Przy  drogach  miejskich  ustawionych  jest  ok.  415  szt.  koszy  ulicznych.  Na  odcinku  
od ul. Marszałka Józefa Piłsudskiego do Placu Wolności o długości 640 m ustawionych jest 23
szt. koszy ulicznych. Główne ciągi komunikacyjne są systematycznie kontrolowane. W przypadku
stwierdzenia wystąpienia dużego zanieczyszczenia chodników ZUK przeanalizuje konieczność
dostawienia  dodatkowego  pojemnika.  Kosze  uliczne  są  uzupełniane  w  miarę  posiadanych
środków w budżecie  przeznaczonym na realizację  zadania  utrzymania czystości  i porządku w
mieście.

Ad 2
Drzewa, które są sadzone przy wykonaniu nowych inwestycji  w mieście lub na zlecenie ZUK,
pozostają na gwarancji firm, z którymi są zawiązywane umowy. Długość gwarancji wraz z ceną
za sadzenie i wysokością kar umownych są składowymi kryterium oceny ofert. Rośliny obumarłe,
bez względu na przyczynę, wyjąwszy akty wandalizmu, są wyznaczane do wymiany, co dla firm
stanowi  dodatkowe  obciążenie  finansowe.  Podczas  długotrwałych  letnich  suszy,  pomimo
podlewania liście drzew żółkną i zdarzają się przypadki zamierania. Niestety, są to skutki zmian
klimatycznych, które w Stargardzie obserwujemy od trzech lat. Gatunki rodzime, które zgodnie
z  wytycznymi  RDOŚ  oraz  Ministerstwa  Środowiska  są  rekomendowane  dla  naszej  strefy
klimatycznej nie przystosowują się wystarczająco szybko do zaistniałych zmian.  Jednocześnie
interpelacja  nie  zawiera  konkretnych  wskazań,  czy  lokalizacji  młodych  drzew  pozbawionych
właściwej pielęgnacji, dlatego też ciężko jest się odnieść do konkretnego przypadku.

Ad 3
Teren  parkingu  przy  Centrum  Handlowym  Starówka  jest  sprzątany  dwa  razy  w  tygodniu,
natomiast zieleńce sprzątane są z częstotliwością raz na tydzień. Częstsze sprzątanie zlecane
jest interwencyjnie gdy zachodzi taka potrzeba, jednak z uwzględnieniem możliwości finansowych
ZUK. Częstotliwość sprzątania w roku 2020 uległa zmniejszeniu ze względu na ograniczone –
w porównaniu z rokiem 2019 – środki budżetowe. Wszelkie zgłoszenia dotyczące porzuconych
odpadów są niezwłocznie przekazywane do MPGK celem ich uprzątnięcia. Zaśmiecone tereny
należące do właścicieli prywatnych (parking przy sklepie Chińskim) zostały zgłoszone do Straży
Miejskiej, celem wyegzekwowania utrzymania czystości.

Ad 4
Zieleń w ciągu ulicy Strażniczej jest na bieżąco pielęgnowana przez ZUK. Trawa towarzysząca
murom obronnym w tym roku  została  skoszona  jeden  raz,  do  końca  sezonu  wegetacyjnego
zaplanowano  jeszcze  jedno  koszenie.  Wyjątek  stanowią  wygrodzone  fragmenty,  w celu
uniemożliwienia wstępu osobom postronnym. Wygrodzony teren zostanie w najbliższym czasie
skoszony i uprzątnięty.

Ad 5



Plac Generała Władysława Andersa - Bydgoska (działka nr 1, obręb 12)  jest sprzątany przez
firmę  Izabela  Wróblewska  "Mera"  na  podstawie  umowy  nr  UMGM/1/02012020  z  dnia
31.12.2019 r. zawartej ze Stargardzkim TBS Sp. z o.o., która w swoim zakresie obejmuje m.in.
- trzy razy w tygodniu sprzątanie całego zleconego obszaru,  chodników, parkingów, dojść do
osłon śmietnikowych,
-  codzienne  w razie  wystąpienia  opadów śniegu  systematyczne  jego  usuwanie  w odstępach
czasu gwarantujących w miarę swobodne korzystanie z chodników i przejść,
- w okresie zimowym należy również oczyszczać ze śniegu i błota wpustów ulicznych,  zasuw
wodnych i hydrantów pożarowych,
- wykonawca jest zobowiązany do zgrabiania w miarę potrzeb opadłych liści  z obsługiwanych
zieleńców,
- wykonawca zobowiązany jest  dbać o ład i  porządek w miejscach składowania nieczystości,
na terenie i w obrębie tych miejsc.
W dniu 28.09.2020r. dokonano kontroli czystości omawianego terenu, nie stwierdzono większych
uchybień.
Obiekt, który znajduje się na w/w placu nie jest umieszczony w ewidencji budowli ochronnych.
Stan techniczny tej budowli jest dostateczny i systematycznie sprawdzany. Wejścia zamurowane.
W najbliższym czasie nie ma planów rozbiórki obiektu.

Ad 6
W  toalecie  ustawionej  w  parku  Bolesława  Chrobrego  uległ  awarii  elektroniczny  system
bezdotykowego spuszczania wody w muszlach, w części damskiej i męskiej. Dla użytkowników
parku,  zastępczo,  niezwłocznie  zostały  ustawione dwie  kabiny  przenośne typu toi-toi.  W dniu
30 września  2020  r.,  po  komisyjnym  odbiorze  naprawy  awarii,  obiekt  został  przywrócony  do
użytku publicznego.

Ad 7
Wskazany  barakowóz  jest  zlokalizowany  na  działce,  której  właścicielem  są  osoby  prywatne.
Teren jest uporządkowany i brak jest podstaw do podejmowania jakichkolwiek czynności przez
Straż Miejską.

Ad  8
Decyzja  o  zaniechaniu  uruchomienia  w  roku  2020  fontann  miejskich  zlokalizowanych
na Rynku Staromiejskim, w parku Bolesława Chrobrego i  na osiedlu Zachód wynika z pisma
Głównego  Inspektora  Sanitarnego  z  dnia  21.04.2020  r.  oraz  Państwowego  Powiatowego
Inspektora  Sanitarnego  z  dnia  24.04.2020  r.,  w  których  odradzano  i  nie  zalecano  działania
fontann, kurtyn wodnych i innych instalacji wodnych, gdyż aerozol powietrzno-wodny może być
nośnikiem  cząsteczek  wirusa  SARS-CoV-2  wywołującego  chorobę  COVID  -19.  W  trosce  o
zdrowie  Mieszkańców  Stargardu,  ZUK  zastosował  się  do  zaleceń  GIS  i  PPIS.  W  tym  roku
fontanny będą nieczynne, a w przyszłym roku ich ewentualne uruchomienie nastąpi po konsultacji
z Głównym Inspektorem Sanitarnym.

Ad 9
Ławki  ustawione  na  Rynku  Staromiejskim  są myte  na interwencyjne  zlecenie  Zarządu Usług
Komunalnych  w  Stargardzie.  Zostanie  przeprowadzona  kontrola  stanu  czystości  ławek  
Przy stwierdzeniu  występowania  zanieczyszczeń  na ławkach  zostanie  zlecenie  umycie  ławek
przez firmę WIR-MAR.
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